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Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Kuźni Raciborskiej 

kadencji na lata 2024 - 2029 

w okresie sprawozdawczym 

od 16 maja 2024 r. do 31 grudnia 2024 r. 

 

 

Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska                

w minionym 2024 roku odbyła 9 posiedzeń.  

 

Skład osobowy: 

Sylwia Brzezicka-Tesarczyk - Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami 

Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowi  

Urszula Choroba – członek Komisji, Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów 

Marcin Czerniej - członek Komisji 

Gerard Depta - członek Komisji 

Mateusz Procek – członek Komisji, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Sławomir Sielski - członek Komisji 

Tomasz Sokołowski - członek Komisji, Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

W dniu 8 sierpnia 2024 r. została podjęta UCHWAŁA NR IV/28/2024 RADY MIEJSKIEJ W 

KUŹNI RACIBORSKIEJ w sprawie zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu 

pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony 

Środowiska, gdzie w załączniku do niniejszej uchwały przedłożono Plan pracy Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska na 2024 rok: 

 

1. Analiza finansowo-ekonomiczna stanu gospodarowania zasobem mieszkaniowym Gminy oraz 

polityki mieszkaniowej w ramach Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej. 

2. Analiza finansowo-ekonomiczna inwestycji budowy budynków wielorodzinnych na terenie 

Kuźni Raciborskiej w ramach spółki SIM Śląsk Południe Sp. z o.o. 

3. Analiza aktualnie realizowanych i planowanych inwestycji dot. sieci kanalizacji sanitarnej na 

terenie Gminy Kuźnia Raciborska (plany/harmonogram) wraz z oczyszczalniami ścieków 

(plany/remonty). 

4. Analiza możliwych/planowanych dotacji/dofinansowań dla mieszkańców dot. m.in. wymiany 

źródeł ogrzewania, instalacji odnawialnych źródeł energii, termomodernizacji, demontażu 

wyrobów azbestowych, przydomowych oczyszczalni ścieków. 

5. Bilans i analiza gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Kuźnia Raciborska, w 

tym analiza PSZOK. 

6. Plany remontów i budowy dróg gminnych. 

7. Analiza bezpieczeństwa mieszkańców gminy korzystających z komunikacji publicznej (przejścia 

dla pieszych, przystanki itp.). 

8. Analiza gospodarki wodami opadowymi i melioracji szczegółowej (likwidacja Miejskiej Spółki 

Wodnej). 

9. Analiza opieki nad zwierzętami na terenie Gminy Kuźnia Raciborska. 
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10. Podsumowanie pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi oraz 

Ochrony Środowiska w 2024 roku. 

11. Opracowanie planu pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi oraz 

Ochrony Środowiska na 2025 rok. 

 

Tematyka planu pracy, może ulec zmianie na skutek potrzeb wynikających z bieżącej działalności. 

W 2024 roku Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony 

Środowiska odbyła szereg posiedzeń, skupiając się na kluczowych aspektach rozwoju                           

i zarządzania w Gminie Kuźnia Raciborska. Omawiano tematy związane z budżetem, 

infrastrukturą, planowaniem przestrzennym oraz gospodarką odpadami. 

W dniu 25 czerwca 2024 roku odbyło się pierwsze posiedzenie Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w 

Kuźni Raciborskiej. Spotkanie skupiło się na analizie kluczowych tematów związanych                      

z finansami, gospodarką komunalną oraz planowaniem przestrzennym. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 

1. Absolutorium dla Burmistrza: 

o Komisja zapoznała się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej oraz opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej dotyczącą udzielenia absolutorium Burmistrzowi za 

wykonanie budżetu w 2023 roku. Uwagi nie zostały zgłoszone. 

2. Raport o stanie Gminy za 2023 rok: 

o Członkowie Komisji przeanalizowali raport oraz pytania i odpowiedzi, które 

zostały przedstawione. Dokument został przyjęty bez uwag. 

3. Opinia do projektu uchwały w sprawie zmiany stawek dotacji dla ZGKiM: 

o Omówiono kwestie finansowe, w tym zwiększenie dotacji o 211 tys. zł w związku 

z wyższymi kosztami utrzymania. Pozytywna opinia została wydana przy 

jednogłośnym głosowaniu. 

4. Miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego: 

o Pozytywnie zaopiniowano zmiany dotyczące planów dla sołectw Ruda i Turze oraz 

etap III dla Kuźni Raciborskiej. Dyskusja dotyczyła zgodności z nowelizacjami 

ustaw oraz bilansu terenów. 

5. Dokumentacja projektowa inwestycji kolejowych: 

o Omówiono projekt rozbudowy linii Kędzierzyn-Koźle – Chałupki, który 

uwzględnia dwie rampy kolejowe i zmiany w lokalnej infrastrukturze drogowej. 

Inwestycja została oceniona pozytywnie jako korzystna dla Gminy. 

6. Sprawy bieżące: 

o Komisja zajęła się wnioskiem mieszkanki o budowę podjazdu dla osoby 

niepełnosprawnej na działce gminnej, uznając go za zasadny. 

Wnioski i rekomendacje: 
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• Komisja podkreśliła konieczność bieżącego monitorowania sytuacji finansowej ZGKiM 

oraz wdrażania nowych planów zagospodarowania przestrzennego zgodnie z aktualnymi 

przepisami. 

• Zalecono zwiększenie transparentności działań inwestycyjnych w kontekście 

infrastruktury kolejowej i drogowej. 

W dniu 7 sierpnia 2024 roku odbyło się drugie posiedzenie Komisji Rolnictwa, Gospodarowania 

Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska. Spotkanie było poświęcone opiniowaniu 

kluczowych projektów uchwał oraz wniosków dotyczących zarządzania zasobami gminnymi            

i ochrony środowiska. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały o wymaganiach dla przedsiębiorców zajmujących się 

opróżnianiem zbiorników bezodpływowych i transportem nieczystości ciekłych: 

o Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, mający na celu 

uporządkowanie zasad działalności w tej dziedzinie. 

2. Zatwierdzenie rocznego planu pracy Komisji: 

o Uchwała dotycząca rocznego planu pracy Komisji została jednogłośnie 

zaakceptowana. 

3. Rozpatrzenie wniosków Referatu Gospodarki Nieruchomościami: 

o Pozytywnie zaopiniowano m.in. wnioski dotyczące wydzierżawienia 

nieruchomości oraz użyczenia lokalu dla fundacji. 

o Część wniosków została skierowana do dalszej analizy, wymagającej opinii 

Zarządu Osiedla Stara Kuźnia. 

4. Opinia w sprawie nabycia działki w formie darowizny: 

o Komisja jednogłośnie poparła propozycję przyjęcia działki na rzecz Gminy. 

5. Zgłoszenie wniosków dotyczących bieżących potrzeb: 

o Omówiono temat funkcjonowania mieszkań funkcyjnych w Gminie oraz 

propozycję wydzielenia przestrzeni w oczyszczalni ścieków w Rudach dla potrzeb 

dróżnika sołectwa. 

Wnioski i podsumowanie: 

• Komisja kontynuowała działania na rzecz usprawnienia gospodarowania zasobami 

komunalnymi, jednocześnie uwzględniając potrzeby mieszkańców i lokalnych instytucji. 

• Podkreślono znaczenie dalszego rozwoju transparentnych zasad współpracy z 

przedsiębiorcami oraz wspierania inicjatyw społecznych. 

W dniu 9 września 2024 roku odbyło się trzecie posiedzenie Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w 

Kuźni Raciborskiej. Spotkanie poświęcone było ocenie realizowanych inwestycji, opiniowaniu 

projektów uchwał oraz analizie wniosków dotyczących kluczowych spraw gminnych. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 
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1. Inwestycje w infrastrukturę wodno-ściekową: 

o Omówiono realizację inwestycji związanych z siecią kanalizacji sanitarnej                      

i oczyszczalniami ścieków. 

o Prezes GPWiK przedstawił aktualny stan projektów, w tym kompostowni                     

i ujęcia wody oraz wyjaśnił przyczyny opóźnień. 

2. Analiza finansowa GPWiK: 

o Dyskusja na temat dokapitalizowania spółki w celu utrzymania stabilności 

finansowej oraz niskich cen wody. 

o Złożono wniosek o przedstawienie prognozy wzrostu stawek za wodę w przypadku 

braku aportu finansowego ze strony Gminy. 

3. Plan zagospodarowania przestrzennego: 

o Przeanalizowano kwestię inwestycji kanalizacyjnych w Rudach oraz przeszkody 

uniemożliwiające ich zakończenie. 

4. Opiniowanie projektów uchwał: 

o Pozytywnie zaopiniowano projekty uchwał dotyczące przedłużenia umów najmu 

lokali użytkowych oraz możliwości sprzedaży nieruchomości na terenie Gminy. 

5. Sprawy bieżące: 

o Omówiono temat funkcjonowania lokali funkcyjnych oraz propozycję 

wprowadzenia zmian w budżecie ZGKiM na zakup sprzętu komunalnego. 

Wnioski i rekomendacje: 

• Komisja złożyła osiem wniosków, w tym o udostępnienie dokumentacji finansowej, 

harmonogramów oraz kosztorysów inwestycji. Radni podkreślili potrzebę dalszej 

współpracy między GPWiK, Zarządem Gminy oraz mieszkańcami w celu realizacji 

kluczowych projektów. 

W dniu 10 października 2024 roku odbyło się czwarte posiedzenie Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska. Spotkanie było 

poświęcone kluczowym aspektom zarządzania zasobami komunalnymi, analizom finansowym 

oraz opiniowaniu projektów uchwał. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 

1. Gospodarka odpadami komunalnymi: 

o Omówiono bilans i analizę systemu gospodarowania odpadami, w tym 

funkcjonowanie PSZOK’a. Deficyt za 2024 rok wynosił około 700 tys. zł. 

Dyskutowano nad podniesieniem stawki o 7 zł/osobę od IV kwartału w celu 

zmniejszenia deficytu. 

2. Stan zasobu mieszkaniowego: 

o Analizowano sytuację finansową ZGKiM oraz potrzeby remontowe budynków 

komunalnych. Podkreślono aspekt kaskadowych podwyżek czynszów w celu 

ograniczenia deficytu budżetu. 

3. Projekty budowy budynków wielorodzinnych w ramach SIM Śląsk Południe: 
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o Komisja wyraziła obawy dotyczące opóźnień i braku transparentności                           

w zarządzaniu projektem. Postulowano zaproszenie przedstawiciela Gminy                     

w radzie nadzorczej SIM. 

4. Opiniowanie projektów uchwał: 

o Pozytywnie zaopiniowano projekty dotyczące zmian w budżecie ZGKiM, 

sprzedaży nieruchomości zabudowanej oraz zawarcia kolejnych umów najmu                       

i dzierżawy. 

5. Planowana inwestycja Tauron Zielona Energia: 

o Rozpatrywano wniosek o dzierżawę działki pod budowę magazynu energii w 

związku z funkcjonującą farmą wiatrową. Decyzję wstrzymano do uzyskania 

dodatkowych informacji. 

6. Zakup działki pod parking w Rudach: 

o Komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie zakup działki pod parking przy 

szkole i przedszkolu. 

Wnioski i rekomendacje: 

• Komisja podkreśliła konieczność regularnych analiz finansowych i dostosowania stawek 

opłat komunalnych, aby uniknąć dalszego narastania deficytów. 

• Rekomendowano lepszą komunikację z mieszkańcami w kwestii planowanych podwyżek 

oraz dalsze monitorowanie inwestycji realizowanych w gminie. 

W dniu 18 listopada 2024 roku odbyło się piąte posiedzenie Komisji Rolnictwa, Gospodarowania 

Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska. Spotkanie obejmowało opiniowanie 

projektów uchwał, analizę bieżących spraw związanych z gospodarką komunalną oraz wniosków 

dotyczących dzierżaw i inwestycji. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 

1. Założenia do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na lata 

2024-2039: 

o Omówiono plan oraz możliwość budowy farmy fotowoltaicznej na terenie Gminy. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

2. Program usuwania wyrobów azbestowych na lata 2024-2032: 

o Przedstawiono założenia programu oraz dane ilościowe. Podkreślono konieczność 

inwentaryzacji wyrobów azbestowych. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

3. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego: 

o Dyskutowano nad czytelnością map oraz postępami w opracowaniu dokumentu. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

4. Audyt krajobrazowy województwa śląskiego: 

o Omówiono negatywne aspekty dokumentu w odniesieniu do terenów sportowo-

rekreacyjnych gminy. Komisja wydała negatywną opinię. 

5. Zmiana stawek dotacji dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej: 

o Omówiono projekt uchwały, który został zaopiniowany pozytywnie. 

6. Wnioski dotyczące dzierżaw nieruchomości: 
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o Zaopiniowano pozytywnie wnioski dotyczące dzierżawy gruntów w Rudach, 

Kuźni Raciborskiej, Budziskach i Turzu, a także wniosek o dzierżawę działki pod 

sprzedaż choinek w okresie świątecznym. 

7. Dzierżawa działki pod magazyn energii przez Tauron Zielona Energia: 

o Komisja zdecydowała o odroczeniu opinii do czasu przedstawienia szczegółowych 

planów inwestycyjnych gminy w zakresie fotowoltaiki. 

Wnioski i rekomendacje: 

• Komisja podkreśliła konieczność transparentności w procesach planistycznych oraz 

monitorowania realizacji programów środowiskowych. 

• Zalecono lepszą koordynację działań związanych z gospodarką komunalną oraz rozwój 

infrastruktury energetycznej z uwzględnieniem potencjału lokalnego. 

W dniu 30 listopada 2024 roku odbyło się szóste, wyjazdowe posiedzenie Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska w siedzibie 

Nadleśnictwa Rudy Raciborskie. Spotkanie miało charakter informacyjny i konsultacyjny, 

obejmując współpracę z Nadleśnictwem oraz analizę lokalnych wyzwań środowiskowych                          

i infrastrukturalnych. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 

1. Prezentacja działalności Nadleśnictwa Rudy Raciborskie: 

o Nadleśniczy Tomasz Pacia omówił wielofunkcyjną, zrównoważoną gospodarkę 

leśną, w tym planowanie nasadzeń, pielęgnację lasów i ochronę przeciwpożarową. 

o Przedstawiono raport z realizacji zadań wynikających z usuwania szkód 

huraganowych z 2017 roku, w tym odnowienia lasów na powierzchni 784 ha. 

2. Wpływ inwestycji infrastrukturalnych na gospodarkę leśną: 

o Omówiono wpływ budowy zbiornika na terenie wyrobiska kopalni piasku 

Kotlarnia oraz problem leja depresyjnego i jego skutki dla lokalnych lasów. 

o Dyskutowano na temat możliwości udostępnienia gruntów pod budowę ścieżki 

rowerowej między Nędzą a Kuźnią Raciborską. 

3. Plan Urządzania Lasu (PUL): 

o Zaprezentowano proces tworzenia PUL, uwzględniając różnorodność funkcji 

lasów oraz znaczenie retencji małej na obszarze pożarzyska z 1992 roku. 

4. Gospodarka drewnem i biomasa: 

o Omówiono transparentność sprzedaży drewna w systemie aukcyjnym oraz 

dostępność biomasy dla mieszkańców i instytucji. 

5. Inne tematy środowiskowe i edukacyjne: 

o Dyskutowano nad możliwością kontynuowania tradycji nasadzeń przez młodzież 

szkolną oraz potencjalnego utworzenia parku narodowego na terenie Nadleśnictwa. 

6. Wizyta terenowa: 

o Radni zapoznali się z przykładami hodowli jodły pospolitej, zagadnieniami retencji 

małej oraz koncepcją urządzenia miejsc postojowych w rejonie stadionu w Kuźni 

Raciborskiej. 
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Wnioski i rekomendacje: 

• Komisja wyraziła poparcie dla działań Nadleśnictwa w zakresie ochrony i zarządzania 

lasami. 

• Podkreślono konieczność dalszej współpracy między Nadleśnictwem, a lokalnym 

samorządem w kontekście realizacji projektów infrastrukturalnych. 

W dniu 10 grudnia 2024 roku odbyło się siódme posiedzenie Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska w Kuźni Raciborskiej. 

Spotkanie skupiło się na opiniowaniu kluczowych projektów uchwał, rozpatrywaniu wniosków 

dotyczących zarządzania zasobami gminy oraz dyskusjach nad inwestycjami. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 

1. Dotacje dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (ZGKiM): 

o Komisja analizowała projekt uchwały dotyczącej stawek dotacji przedmiotowych. 

Dyrektor ZGKiM przedstawił argumenty za koniecznością ich podniesienia, 

wskazując na rosnące koszty zatrudnienia oraz potrzeby związane z bieżącymi 

naprawami. 

o Po dyskusji projekt został zaopiniowany pozytywnie (4 głosy za, 3 wstrzymujące 

się). 

2. Przystąpienie do sporządzenia planu ogólnego gminy: 

o Omówiono zastąpienie dotychczasowego studium uwarunkowań nowym planem 

ogólnym, wymuszonym przez nowelizację przepisów. Projekt uchwały uzyskał 

jednogłośną akceptację. 

3. Wynajem i dzierżawa nieruchomości gminnych: 

o Komisja opiniowała wnioski o wynajem działek na cele handlowe, sprzedaż 

choinek i fajerwerków, wynajem stadionu w Rudach oraz użyczenie terenów w 

Kuźni Raciborskiej i Rudach. 

4. Inwestycje na stadionie w Rudach: 

o Inwestor zaprezentował plany modernizacji obiektu, obejmujące m.in. odbudowę 

kortów tenisowych, utworzenie kawiarni, strefy SPA oraz trybun. Dyskutowano o 

długości proponowanej umowy dzierżawy i wpływie inwestycji na lokalną 

społeczność. 

o Komisja zarekomendowała dalsze konsultacje z mieszkańcami i użytkownikami 

obiektu przed podjęciem ostatecznej decyzji. 

5. Zarządzanie gospodarką odpadami: 

o Skarbnik Gminy zapowiedziała przedstawienie nowej wersji uchwały dotyczącej 

stawek za odpady, uwzględniającej obniżenie stawki w odpowiedzi na obawy 

społeczne. Szczegółowe omówienie przesunięto na kolejne posiedzenie. 

Wnioski i rekomendacje: 

• Komisja podkreśliła konieczność dalszego monitorowania sytuacji finansowej ZGKiM 

oraz bieżących inwestycji na terenie gminy. 
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• Rekomendowano dokładne konsultacje z mieszkańcami i użytkownikami w sprawach 

związanych z inwestycjami wpływającymi na społeczność lokalną. 

W dniu 12 grudnia 2024 roku odbyło się ósme posiedzenie Komisji Rolnictwa, Gospodarowania 

Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska. Posiedzenie skupiało się na analizie 

planowanych programów pomocowych, opieki nad zwierzętami, opiniowaniu wniosków oraz 

dyskusji nad stawkami za gospodarowanie odpadami. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 

1. Planowane programy dotacyjne: 

o Omówiono możliwości uruchomienia programów wsparcia dla mieszkańców                  

w zakresie wymiany źródeł ogrzewania, instalacji OZE, termomodernizacji oraz 

usuwania azbestu. 

o Złożono wniosek o uchwałę intencyjną sprzeciwiającą się zawieszeniu programu 

„Czyste Powietrze” oraz podkreślono konieczność pilnego wdrożenia programu 

PONE. 

2. Opieka nad zwierzętami: 

o Dyskutowano o problemach związanych z dzikimi zwierzętami, psami ras 

agresywnych, bobrami oraz zwierzętami egzotycznymi. Zwrócono uwagę na brak 

ujęcia dzikich zwierząt w obowiązujących programach opieki. 

3. Opinie do wniosków: 

o Negatywnie zaopiniowano wniosek o dzierżawę działki w celu budowy magazynu 

energii, wskazując na potrzebę zachowania działek inwestycyjnych dla bardziej 

korzystnych projektów – gminna farma fotowoltaiczna. 

o Pozytywnie zaopiniowano przekazanie w zarząd ZGKiM parkingu wraz                       

z budynkiem punktu informacji turystycznej i placem zabaw w Rudach, a także 

wynajem działki w Kuźni Raciborskiej na garaż. 

4. Plan pracy Komisji na 2025 rok: 

o Przewodnicząca zachęciła członków do zgłaszania propozycji tematów, które 

zostaną omówione na styczniowym posiedzeniu. 

5. Dyskusja nad stawkami za odpady: 

o Przedstawiono dwa warianty stawek: 34 zł/osobę, wynikającą z wyliczeń i deficytu 

w systemie, oraz 29,50 zł/osobę jako propozycję Burmistrza Miasta. 

o Radni wyrazili obawy dotyczące niedoszacowania kosztów i konieczności dopłat    

z budżetu gminy, podkreślając znaczenie transparentności i odpowiedzialności          

w podejmowaniu decyzji. 

Wnioski i rekomendacje: 

• Komisja podkreśliła konieczność uruchomienia programów wsparcia dla mieszkańców               

w obszarze ochrony środowiska oraz dalszej analizy stawek za odpady, aby uniknąć 

poważnych deficytów w systemie. 

W dniu 19 grudnia 2024 roku odbyło się dziewiąte posiedzenie Komisji Rolnictwa, 

Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony Środowiska. Spotkanie obejmowało 
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opiniowanie kluczowych projektów uchwał, dyskusję nad metodami ustalania opłat                                 

za gospodarowanie odpadami oraz omówienie bieżących spraw związanych z gospodarką gminną. 

Najważniejsze działania i tematy posiedzenia: 

1. Opinia do projektu uchwały w sprawie dotacji dla ZGKiM: 

o Dyskutowano nad zasadnością proponowanych stawek dotacji przedmiotowych dla 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. W głosowaniu projekt uzyskał 

negatywną opinię (3 głosy za, 4 przeciw). 

2. Sprzeciw wobec wstrzymania naboru wniosków w programie „Czyste Powietrze”: 

o Radni jednogłośnie poparli projekt uchwały wyrażającej sprzeciw wobec 

wstrzymania naboru wniosków w programie „Czyste Powietrze”, doceniając jego 

znaczenie dla lokalnych mieszkańców. 

3. Opinia do projektu uchwały w sprawie opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi: 

o Omawiano propozycję ustalenia stawek na poziomie 32 zł/osobę (dla 

segregujących odpady) oraz 96 zł/osobę (dla niesegregujących). Skarbnik Gminy 

wyjaśniła, że wyższa stawka (34 zł) uwzględnia bufor bezpieczeństwa na wypadek 

dodatkowych wydatków, podczas gdy stawka 29,50 zł proponowana przez 

Burmistrza wymaga uzupełnienia deficytu, który powstanie z niedoszacowania. 

o Po dyskusji Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (4 głosy za, 3 

przeciw). 

4. Sprawy bieżące: 

o Komisja poprosiła również o wystąpienie do Koła Gospodyń Wiejskich w Rudach 

o opinię w sprawie wynajmu obiektu sportowego w Rudach przez firmę Olto 

Constructions. 

o Zapowiedziano wyjazdowe posiedzenie w styczniu 2025 roku w celu 

szczegółowego zapoznania się z wnioskiem w terenie. 

Wnioski i rekomendacje: 

• Komisja podkreśliła potrzebę odpowiedzialnego ustalania stawek za gospodarowanie 

odpadami, uwzględniając stabilność finansową systemu i możliwość korekt w przyszłości. 

• Wskazano na konieczność dalszej analizy potencjalnych wpływów na budżet gminy oraz 

prowadzenia dialogu z lokalnymi organizacjami i mieszkańcami. 

W związku z brakiem możliwości wykonania całego planu pracy Komisji, zaplanowanego na 

2024r. decyzją wszystkich radnych przedmiotowej Komisji zadecydowano o realizacji trzech 

poniższych punktów w planie pracy na 2025r., tj.: 

1. Plany remontów i budowy dróg gminnych 

2. Analiza bezpieczeństwa mieszkańców gminy korzystających z komunikacji publicznej 

(przejścia dla pieszych, przystanki itp.) 

3. Analiza gospodarki wodami opadowymi i melioracji szczegółowej (likwidacja Miejskiej 

Spółki Wodnej), 
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Podsumowanie działalności Komisji w 2024 roku 

W 2024 roku Komisja Rolnictwa, Gospodarowania Zasobami Komunalnymi Gminy i Ochrony 

Środowiska konsekwentnie dążyła do realizacji strategii zrównoważonego rozwoju gminy, 

skupiając się na kluczowych aspektach gospodarczych, planistycznych i środowiskowych. 

Podczas licznych posiedzeń Komisja analizowała, opiniowała i rekomendowała działania mające 

na celu poprawę jakości życia mieszkańców oraz efektywne zarządzanie zasobami Gminy. 

Komisja kładła nacisk na transparentność działań oraz szeroko zakrojone konsultacje                            

z mieszkańcami i lokalnymi instytucjami. Rok 2024 był okresem intensywnej pracy, której 

efektem było stworzenie fundamentów dla dalszego zrównoważonego rozwoju Gminy. Dzięki 

aktywnemu zaangażowaniu Komisji udało się wypracować rozwiązania, które odpowiadają na 

potrzeby mieszkańców i wspierają strategiczne cele Gminy Kuźnia Raciborska. 

 


